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PROTOKÓŁ Nr XXXVIII 

z Sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu 

29 kwietnia 2014 roku  
o godz. 9.00   w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie 

================================================================= 

W sesji uczestniczyli: 

 radni Rady Miejskiej w Bojanowie. 

 burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawny. 

 radni powiatowi: - Wiesław Ceglarek, Ireneusz Młynek, Dubiel Maciej, 

 sołtysi wsi. 

 pracownicy Urzędu Miejskiego. 

 zaproszeni kierownicy lokalnych zakładów pracy. 

 prezesi lokalnych klubów sportowych, 

 pan Henryk Adamczyk zajmujący się sprawami dotyczącymi dróg na terenie Gminy 

Bojanowo, 

 przedstawiciele lokalnej pracy, 

 pan Adrian Weber – medalista i zwycięzca wielu olimpiad Klubu MUKS SZOK 

Bojanowo, 

 mieszkańcy wsi Tarchalin. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Otwarcia sesji dokonał  przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie pan Maciej 

Jagodziński, po czym  stwierdził, iż na ustawowy 15 – osobowy skład Rady w sesji 

uczestniczy 14 radnych (nieobecny radny Marek Kotlarczyk)  co stanowi quorum, więc jest 

ona władna obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodniczący obrad zapytał czy do przedstawionego przy zawiadomieniach porządku 

obrad są wnioski.  

Wniosków nie było, w związku z powyższym porządek XXXVIII sesji Rady Miejskiej w 

Bojanowie przedstawia się następująco: 

 

1.Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przedstawienie porządku obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej. 

3.Przyjęcie protokółu Nr XXXVII/14  z sesji, która odbyła się w dniu 25 marca 2014 roku. 

4.Zapytania radnych. 

5.Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6.Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach. 

7.Sprawozdanie Burmistrza Bojanowa z realizacji programu współpracy Gminy Bojanowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku 

publicznego za rok 2013. 

8.Przyjęcie informacji o działalności sportowej na terenie Gminy Bojanowo. 

9.Informacje o stanie dróg na terenie Gminy (powiatowe i gminne). 

10.Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1.Oceny zasobów pomocy społecznej, 

 2.Zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na zadanie „Rozbudowa oczyszczalni w 

Gołaszynie”, 

 3.zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok, 
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 4. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2014 – 2017, 

 

11. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

12.Wolne głosy i wnioski. 

13.Zakończenie. 

 

Przewodniczący obradom Maciej Jagodziński zapoznał uczestników sesji Rady z 

pismem Nr PZD.DT.023.4.2014 roku z dnia 25 kwietnia 2014 roku informujące o debacie 

europejskiej pt. „Europa w naszych oczach”. W związku z powyższym pan Lipowczyk prosi 

o usprawiedliwienie absencji na sesji, a wszelkie pytania dotyczące spraw związanych z 

drogami powiatowymi na terenie Gminy Bojanowo prosi o skierowanie w formie pisemnej na 

adres Powiatowego Zarządu Dróg w Rawiczu. Odpowiedź zostanie udzielona pisemnie. 

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Do pkt. 3 Przyjęcie protokółu Nr XXXVIII/14 z sesji, która odbyła się w dniu 25 marca 

2014 roku 

 

 W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 25 marca  2014 

roku, nie wpłynęły  uwagi pisemne i ustne, przewodniczący obrad zawnioskował o przyjęcie 

przedmiotowego protokołu bez odczytywania. Za propozycją pana Macieja Jagodzińskiego 

opowiedzieli się wszyscy obecni na sesji radni – 14 „za” (nieobecny radny Marek 

Kotlarczyk). 

W związku z powyższym protokół Nr XXXVII/14 z dnia 25 marca 2014 roku przyjęto bez 

odczytywania. 

 

Do pkt. 4 Zapytania radnych. 

 

Pan radny Franciszek Wieremiejko zapytał – „ co z oświetleniem na ulicy Działkowej?”. 

Pan radny Józef  Czerwiński, sołtys Tarchalina zapytał o kwestie  budowy chlewni w tejże 

miejscowości. Lokalizacja jest niefortunna, mieszkańcy wioski wyrażają swoje 

niezadowolenie (przedstawiciele społeczności tarchalińskiej obecni na sesji). W związku z 

powyższym prosi włodarza gminy o „prawidłową odpowiedź”. 

Radny pan Jan Kubis zapytał o – cyt. „czy został wykupiony grunt pod budowę przedszkola 

w Bojanowie?”. 

 

Do pkt. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

 

 Przewodniczący Rady  pan Maciej Jagodziński przedstawił uczestnikom obrad 

reprezentację Rady Miejskiej w Bojanowie   w okresie międzysesyjnym. Pisemna informacja 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Do pkt. 6 Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o 

wydanych zarządzeniach. 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz wydał następujące zarządzenia: 

1) Zarządzenie Nr 292/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 26 marca 2014 roku w sprawie 

ustalenia stawek opłat za odbieranie i transport nieczystości płynnych, 

2) Zarządzenie Nr 293/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 28 marca 2014 marca 2014 roku 

w sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za 2013 rok, 
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3) Zarządzenie Nr 294/14 Burmistrza Bojanowa w sprawie przyjęcia informacji o stanie 

mienia komunalnego, 

4) Zarządzenie Nr 295/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 28 marca 2014 roku w sprawie 

przyjęcia sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych instytucji kultury za 

2013 rok, 

5) Zarządzenia Nr 296/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 marca 2014 roku w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok, 

6) Zarządzenie Nr 297/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 marca 2104 roku w sprawie 

zmiany planu finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej oraz 

innych zadań zleconych gminie ustawami na 2014 rok, 

7) Zarządzenie Nr 298/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 1 kwietnia 2014 roku w sprawie 

bezpłatnego umieszczenia urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów wszystkich 

komitetów wyborczych oraz podania wykazu tych miejsc do publicznej wiadomości, 

8) Zarządzenie Nr 299/14 Burmistrza Bojanowa  z dnia 1 kwietnia 201 4roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego oraz określenia organizacji, składu, trybu pracy oraz zakresu 

obowiązków członków komisji, 

9) Zarządzenie Nr 300/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 3 kwietnia 2014 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na sprzedaż nieruchomości położonej w 

Gościejewicach oznaczonej jako działka ew. nr 69, 

10) Zarządzenie Nr 301/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 23 kwietnia 2014 r. w sprawie 

powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego oraz określenia organizacji  składu, trybu pracy oraz zakresu 

obowiązków członków komisji, 

11) Zarządzenie Nr 302/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 25 kwietnia 201 4roku w sprawie 

opracowania planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół 

i przedszkoli publicznych Gminy Bojanowo za rok 2014. 

 

Ponadto państwo radni i uczestnicy sesji zostali za poznani z reprezentacją Gminy w okresie 

międzysesyjnym. Pytań nie było a pisemna informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Do pkt. 7 Sprawozdanie Burmistrza Bojanowa z realizacji programu współpracy Gminy 

Bojanowo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w 

sferze pożytku publicznego za rok 2013. 

 

 Szczegółowa informacja została przedstawiona na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

w dniu 23 kwietnia 2014 roku. Uwag nie wniesiono. Pisemna informacja stanowi załącznik 

nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Do pkt. 8.Przyjęcie informacji o działalności sportowej na terenie Gminy Bojanowo. 

 

 W związku z absencją (usprawiedliwioną) pana Pawła Popielasa prezesa LZS SALUS 

Golinka, przewodniczący obradom zapytał czy do przedstawionego pisemnego sprawozdania 

z działalności klubu są pytania. Pytań nie było. Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie – 14 „za” 

(nieobecny radny Marek Kotlarczyk) i stanowi ono załącznik nr 6 do protokołu. 

 Jako drugi  głos zabrał przedstawiciel klubu TS „Ruch Bojanowo” pan Wiesław 

Ceglarek. Pan Ceglarek zarzucił Komisji przydzielającej środki na działalność organizacji 

pozarządowych, iż przed otwarciem ofert – w zamkniętych kopertach – środki zostały 
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rozplanowane , a zadecydował o tym pan wiceburmistrz, przewodniczący Komisji. Jako 

przedstawiciel klubu Ruch Bojanowo jest zniesmaczony zaistniałą sytuacją, a klub czuje się 

pokrzywdzony przydziałem środków. 

Wiceburmistrz pan Ryszard Drozdowski wyjaśnił, iż podział środków dodatkowych na rok 

2014, które pozostały w budżecie w wysokości 18.000,- zł zostały podzielone w następujący 

sposób: 

11.000,- zł  MUKS SZOK Bojanowo, 

5.000,- zł  TS RUCH Bojanowo, 

1.000,- zł  Bojanowski Klub Karate 

1.000,- zł  LZS Golinka Salus. 

 

Ogólna pula środków na rok 2014 wynosiła 105.000z- zł  

 

MUKS SZOK Bojanowo   45.500,-  

TS RUCH Bojanowo    45.500,- 

Bojanowski Klub Karate  7.000,- 

LZS Golinka SALUS   7.000,- 

 

 

Pan Ceglarek stwierdził – „tak się nie robi... jesteśmy  jako  klub pokrzywdzeni, a ja czuję się 

zbulwersowany zaistniałą sytuacją, podział procentowy jest niesprawiedliwy..”.  

Burmistrz Bojanowa pan Józef Zuter wyjaśnił, iż pomoc publiczna, dofinansowanie przez 

Gminę jest ściśle określone przepisami. Propozycje podziału środków są proporcjonalne do 

potrzeb danego klubu. Za kwestie finansowe w pełni odpowiada Burmistrz. Nikt z członków z 

Komisji, która przyznaje środki nie insynuuje bądź sugeruje o wysokości kwoty dla danego 

klubu. 

Ponadto pan Ceglarek zarzucił, iż boisko przy ulicy Sportowej w Bojanowie, na którym 

odbywają się treningi i niektóre mecze ma nieodpowiednią murawę. Wie, że są to kwestie 

finansowe, ale murawa powinna być rekultywowana i pielęgnowana w odpowiedni sposób.  

Burmistrz wyjaśnił panu Ceglarkowi, iż wyznaczone osoby odpowiedzialne za prace na 

stadionie wywiązują się ze swoich obowiązków – zarówno jeśli chodzi o prace fizyczne  jak i 

nadzór. 

W dyskusji głos zabrał dyrektor Gminnego Centrum, Kultury, Sportu Turystyki i Rekreacji w 

Bojanowie pan Maciej Ratajczak. Wyjaśnił, iż jako osoba odpowiedzialna za wygląd 

stadionu, kwestie techniczne i estetyczne dba o to aby treningi i ewentualne mecze odbywały 

się w jak najbardziej komfortowych warunkach. Poinformował uczestników sesji, iż po 

rozmowie z panem Ceglarkiem, doszli do porozumienia co do wyrównania murawy, w 

budżecie Centrum „znalazły się środki finansowe na ten cel, ale sądząc po dzisiejszej, pełnej 

goryczy dyskusji do kompromisu nie dojdzie. 

Mediatorem w sporze okazał się przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński, który 

zaproponował zwaśnionym stronom spotkanie, na którym należy dojść do porozumienia.  

 

Pan Wiesław Ceglarek zarzucił również, iż w Informatorze Samorządowym Gminy Bojanowo 

sporadycznie ukazują się informacje dotyczące RUCHU, natomiast newsy o działalności 

MUKS SZOK Bojanowo zajmują dużą część gminnej gazetki. 

Burmistrz odpowiedział panu Ceglarkowi – cyt. „a kto ma je dostarczać... jeśli otrzymamy 

materiał, zostanie on opublikowany w Informatorze, tak jak pozostałych klubów czy 

organizacji, nikt za nikogo nie przygotowuje informacji, powinna to zrobić osoba 

zainteresowana umieszczeniem takiego tekstu”. 
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Pan Ceglarek ripostując wypowiedź Burmistrza Bojanowa zapytał cyt. „kiedy Pan był 

ostatnio na meczu RUCHU?”. 

Burmistrz – „ w Sowinach, i wróciłem  bardzo zniesmaczony, wyzwiska, przekleństwa, wielu 

kibiców pod wpływem alkoholu. Jestem częstym gościem na Orliku gdzie jest zupełnie inna 

atmosfera”. 

Pan Ceglarek wyjaśnił, iż na zachowania kibiców nie ma wpływu, są to sytuacje ekstremalne 

ale bardzo przykre, i za to przeprasza. 

Ponadto przedstawiciel TS RUCH Bojanowo zaproponował, aby reaktywować Towarzystwo 

Sportowe w Bojanowie, zaangażować wszystkie działająca na tym terenie kluby i wspólnymi 

siłami zdziałać coś dla dobra sportu w Bojanowie. 

Pan Ceglarek podziękował również wszystkim osobom, z którymi współpracuje i prosi ich o 

jakąkolwiek pomoc, za bezinteresowne działania poparte w wielu przypadkach pomocą 

finansową. 

Sprawozdanie TS RUCH Bojanowo stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 Kolejną osobą, która zabrała głos w dyskusji był wiceprezes MUKS SZOK w 

Bojanowie pan Maciej Ratajczak. Ustosunkował się do krytycznych wypowiedzi pana 

Ceglarka, któremu wyjaśnił, iż nie było tzw. „pozakulisowych” przydziałów środków. MUKS 

SZOK ma wiele sekcji, a jego działalność wykracza – z całym szacunkiem – poza działalność 

TS RUCH. Jestem zadowolony z każdego wyniku jaki osiągają moi podopieczni. Przykładem 

tego jest obecny na sesji Adrian Weber zawodnik Klubu MUKS SZOK, który zdobył 

brązowy medal juniorów młodszych w siedmioboju. W dniach 08-09 czerwca 2013 roku w 

Słubicach odbyły się Mistrzostwa Polski Ludowych Zespołów Sportowych. Adrian okazał się 

bezkonkurencyjny w skoku w dal, skacząc na odległość 6.70 m.  

W Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży w Łodzi w lekkiej atletyce, która odbyła się  

dniach 26 – 28 lipca 2013 roku Adrian Weber zdobył brązowy medal w 8-boju. 

W związku z powyższym dzisiejsza obecność na sesji pana Adriana Webera jest niewątpliwie 

podziękowaniem za dotychczasowe doskonałe wyniki, z nadzieją na kolejne rekordy i 

wspaniałe medale. Adrian Weber przyjął z rąk pana Burmistrza Józefa Zutera  i 

przewodniczącego Rady pana Macieja Jagodzińskiego bukiet kwiatów oraz list gratulacyjny 

oraz został uhonorowany nagrodą pieniężną. 

Pan Adrian Weber podziękował wszystkim osobom dzięki którym możliwe były te sukcesy; 

przede wszystkim trenerowi cyt. :panie trenerze dziękuję, bez Pana nie byłoby mnie tutaj”. 

 

 Pisemne sprawozdanie z działalności klubu MUKS SZOK Bojanowo stanowi 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

 Jako ostatni głos zabrał pan Paweł Dudziak – prezes Bojanowskiego Klubu Karate. 

Przeprosił, iż nie dostarczono pisemnego sprawozdania, ale w miesiącu lutym złożył pisemną 

rezygnację z funkcji prezesa i w związku z tym doszło do tego niedociągnięcia. Niemniej 

jednak pochwalił się sukcesami swoich podopiecznych. W ramach posiadanych środków 

zakupiono sprzęt oraz brano udział w zawodach na różnych szczeblach. W związku z 

powyższym pan Dudziak podziękował dyrektorowi ZSzP-TCKU w Bojanowie, panu 

Dariuszowi Sikorze za udostępnienie sali na treningi. 

Radny Maciej Kazior zawnioskował o wzmiankę na stronie internetowej Gminy, ponieważ 

wiele osób nie wie o istnieniu Bojanowskiego Klubu Karate, a jest się czym pochwalić.  

Przewodniczący obradom pan Maciej Jagodziński zarządził głosowanie nad przedstawionymi 

sprawozdaniami z zakresu kultury fizycznej na terenie Gminy Bojanowo. Państwo radni 

jednogłośnie przyjęli powyższe informacje – 14 „za” (nieobecny radny Marek Kotlarczyk). 
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Do pkt. 9.Informacje o stanie dróg na terenie Gminy (powiatowe i gminne). 

 

W związku z nieobecnością na sesji pana Henryka Lipowczyka – kierownika Powiatowego 

Zarządu Dróg w Rawiczu Państwo radni skierowali pod Jego adresem następujące pytania: 

 

Radny Jarosław Bartkowiak: cyt. „ Odbyła się modernizacja drogi powiatowej w 

Golinie Wielkiej. Zostało około 300 m nie zrobionego chodnika. Czy powiat ma zabezpieczone 

środki aby dokończyć powyższą inwestycję?”. 

 

Radny Zygmunt Maćkowiak cyt. „ Kiedy zostanie naprawiona droga Bojanowo – 

Sowiny (w szczególności pobocze) ?”. 

 

Radna Halina Lis cyt. „ Droga z Góry do Bojanowa (zniszczona po budowie 

kanalizacji)  czy będzie remontowany odcinek z Zaborowic w kierunku Czerniny?”. 

 

Radny Jan Kubis cyt. „Czy powstanie chodnik na ulicy Chopina w Gołaszynie, czy Starostwo 

Powiatowe ma na ten cel zabezpieczone środki?”. 

 

Pytania zostaną przekazane kierownikowi Zarządu Dróg w Rawiczu, a udzielona odpowiedź 

odczytana sesji Rady Miejskiej lub posiedzeniu Komisji Stałych Rady. 

 

Drugą osobą, która zabrała głos był pan Henryk Adamczyk – inspektor Urzędu Miejskiego w 

Bojanowie, zajmujący się sprawami drogownictwa. 

Wszyscy radni otrzymali sprawozdanie z utrzymania dróg i ulic gminnych za 2013 rok, w 

formie pisemnej.  

W uzupełnieniu informacji pan Adamczyk powiedział, iż firma pana Henryka Nadolnego z 

Leszna została wyłoniona jako wykonawca oznakowania dróg i ulic na terenie Gminy 

Bojanowo. 

W miesiącu marcu ogłoszono przetarg na remont cząstkowy dróg i ulic; wykonała go firma 

Drogomel z Leszna. My dołożyliśmy 100 ton emulsji.  

Do końca maja odbędzie się również na wykonawcę nawierzchni na ulicy Kasztanowej w 

Bojanowie. 

 

 Jako pierwszy pytanie zadał radny Władysław Szalkowski, sołtys Gościejewic. 

Zapytał kto się zajmie zdewastowanym przystankiem w Gościejewicach (na Potrzebowo).  

Burmistrz wyjaśnił radnemu, iż przystanek – być może – odnowimy, natomiast szyby nie 

będą wprawiane cyt. „po co ? na jak długo wystarczą; jest zadaszenie”. 

 

 Radny Jarosław Bartkowiak zapytał o termin zakończenia remontu cząstkowego dróg. 

Inspektor, pan Henryk Adamczyk wyjaśnił, iż zakończenie prac przewidujemy na koniec 

maja. 

 Sołtys Pakówki pan Edward Gurdak zawnioskował o wycięcie kilku suchych jabłoni 

Pan Adamczyk odpowiedział, iż zostaną one wycięte. 

 

Przedstawiona informacja zosta przyjęta jednogłośnie – 14 głosami „za” i stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu. 

 

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie: 
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1) Oceny zasobów pomocy społecznej, 
 

Projekt przedmiotowej uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady  

w dniu 23 kwietnia 2014 roku. Ostatnie poprawki wynikające z błędów rachunkowych 

naniesiono na sesji. Zmiany zostały zaakceptowane przez Państwa radnych. 

Przewodniczący obrad odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie. Za podjęciem uchwały 

głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” (nieobecni radni: Marek Kotlarczyk i Ewa 

Szczepaniak). 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2014 roku w sprawie oceny zasobów 

pomocy społecznej została podjęta i stanowi załącznik nr  10  do protokołu. 

 

 

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie: 

 2) zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na zadanie „Rozbudowa 

oczyszczalni w Gołaszynie”, 

 

 Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 23 

kwietnia 2014 roku. Uwag nie wniesiono. Przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński 

odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie . Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy 

obecni na sesji radni – 13 „za” (nieobecni radni: Marek Kotlarczyk i Ewa Szczepaniak). 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2014 roku w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu z 

przeznaczeniem na zadanie „Rozbudowa oczyszczalni w Gołaszynie”, została podjęta i 

stanowi załącznik nr  11 do niniejszego protokołu. 

 

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie: 

 3) zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok, 

 

Pani Skarbnik Mirosława Zamelska uzasadniła wprowadzenie zmian do projektu 

przedmiotowej uchwały. Pytań nie było. Po odczytaniu przez przewodniczącego obrad 

projektu uchwały przystąpiono do głosowania.Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy 

obecni na sesji radni – 13 „za” (nieobecni radni: Marek Kotlarczyk oraz Ewa Szczepaniak. 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2014 roku w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2014 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

 

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie: 

 4) . zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2014 – 

2017, 

 

 O przeprowadzonych zmianach od posiedzenia Komisji Stałych Rady poinformowała 

pani Skarbnik Mirosława Zamelska. Pytań nie było. Przewodniczący obradom Pan Maciej 

Jagodziński odczytał treść uchwały i zarządził glosowanie. Za podjęciem przedmiotowej 

uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za” (nieobecni radni: Ewa 

Szczepaniak, Marek Kotlarczyk oraz podczas głosowania Władysław Szalkowski).  

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 kwietnia 2014 roku w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2014 – 2017, została podjęta i 

stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Do pkt. 11. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
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 Radnemu Franciszkowi Wieremiejko Burmistrz wyjaśnił na kwestie związane z 

oświetleniem na ulicy Działkowej, iż czekamy na odpowiednie uzgodnienia. 

 

 Radnemu Janowi Kubisowi, który zapytał o wykup gruntów pod budowę  nowego 

przedszkola Burmistrz Józef Zuter wyjaśnił, iż grunty zostały przez Gminę przejęte. 

 

 Radnemu Józefowi Czerwińskiemu, sołtysowi wsi Tarchalin Burmistrz wyjaśnił 

kwestie dotyczące budowy bezściółkowej chlewni, ale najpierw zapytał co to znaczy 

„prawidłowa odpowiedź?”. 

W dniu 28 kwietnia 2014 roku Burmistrz wraz z pracownikiem Urzędu Miejskiego w 

Bojanowie uczestniczyli w spotkaniu – mediacyjnym, informacyjnym – dotyczącym budowy 

chlewni na 140 DJP – czyli na około 1.000 sztuk. Inwestorem jest jeden z mieszkańców 

Tarchalina. Wystąpił do Gminy o wydanie decyzji w tej sprawie. W obecnej chwili toczy się 

normalne postępowanie administracyjne. Cyt. „czy to się komuś podoba czy nie, nie będę pod 

nikogo naciskiem podejmował kwestii wydani decyzji w jedna albo w drugą stronę  bez 

przeprowadzonego postępowania. Decyzja będzie wydana po uwzględnieniu wszystkim 

aspektów wynikających z przepisów prawa” – powiedział Burmistrz Zuter. O opinie w 

powyższej sprawie Burmistrz wystąpił do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w 

Poznaniu i Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Rawiczu. Decyzja zostanie 

podjęta po ich uzyskaniu. 

 Jeden z mieszkańców Tarchalina, uczestnik sesji pan Stanisław Adamczyk  Zaznaczył: 

„ część mieszkańców zdecydowała się,  że zamienią ziemię , żeby chlewnia powstała w 

innym miejscu, od strony wschodniej, ale inwestor nie chciał. Ma powstać na  ponad 1000 

tuczników, z wentylacja grawitacyjną... to KOSZMAR. Wiatry zachodnie przyniosą zapach w 

kierunku wioski. Będzie też amoniak, siarkowodór, zagrożenie mikrobiologiczne i sprawa 

chorób. Jakby chlewnię chciał wybudować na wschodzie to jak najbardziej. Ja tez się 

zobowiązałem, że wymienię ziemię, ale nie wyraził zgody. Chcemy aby pan Burmistrz  wziął 

pod uwagę dobro mieszkańców, sołtysa oraz ludzi z Bojanowa, którzy tamtędy spacerują i 

jeżdżą”.  

 Na fakt zasługuje to, iż w Tarchalinie odbywa się wiele imprez, w tym wiele 

cyklicznych, które wpisały się do kanonu kultury naszej Gminy. Mieszkańcy Bojanowa 

korzystają z wigwamu, terenu boiska, uczestniczą w wielu imprezach organizowanych przez 

Gminę i wieś Tarchalin. W tej sytuacji będzie to niemożliwe. 

 

 Pan Stanisław Adamczyk zauważył również, iż tak duża chlewnia stanowi zagrożenie 

dla zwierząt gospodarskich. Choroby z tzw. „chlewni otwartej” będą przenosić się na 

miejscowe zwierzęta, czyniąc tym samym straty dla miejscowych rolników.  

Jednakże największym minusem budowy chlewni jest zdaniem pana Stanisława A. Cyt. „ W 

Tarchalinie są dwa stawy. Najbliższy znajduje się o około 10 metrów od miejsca, w którym 

będzie wylewana gnojowica. Mało tego ciek wodny idzie przez środek ziemi inwestora. Rów 

ten łączy się z naszym stawem, a odpływające wody gruntowe idą do stawu rybnego w 

Gościejewicach i dalej łączą się z Rowem Polskim. Gnojowica tamtędy popłynie..”. 

 

 Pod koniec tej głośniej dyskusji Burmistrz Bojanowa pan Józef Zuter poprosił o 

wyrażenie opinii prawnej w powyższej sprawie panią Teresę Andrzejewską radcę prawnego  

Urzędu Miejskiego w Bojanowie. Pani radca zasugerowała, iż w związku z tym, że zostało 

wyrażonych w tej sprawie tak wiele ważnych kwestii, zarzutów i skarg, należy to zrobić  w 

formie pisemnej, pod którą to opinia  podpiszą mieszkańcy Tarchalina zainteresowani 

przedmiotowym tematem. Pismo powinno zostać przesłane Dyrektorowi Wydziału Ochrony  
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Środowiska w Poznaniu. Inną drogą jest odwoływanie się od decyzji i postanowień jakie 

zostaną w tej sprawie wydane. Ze strony Burmistrza  toczyć się będzie postępowanie zgodne 

z litera prawą, biorąc pod uwagę wszystkie wydane w tej kwestii dokumenty. 

 

 W dyskusji głos zabrał radny pan Zygmunt Maćkowiak – cyt. „ jakie mamy prawo to 

wiemy, ale to jest wieś, gdzie budować? W Bojanowie na Rynku?”. 

Pan Stanisław A. mieszkaniec Tarchalina wyjaśnił, iż były prowadzone rozmowy dotyczące 

zamiany gruntów, nikt nie byłby wtedy pokrzywdzony. 

 

 Na sesji obecny był również pan Franciszek Celka mieszkaniec Bojanowa, Jego 

wypowiedź była stonowana, ale wymagająca głębokiej analizy, cyt. „ my oczekujemy od 

władz, od pana Burmistrza, od pana Przewodniczącego aby podjęta w tej sprawie decyzja 

uwzględniła dobro mieszkańców wioski, dobro korzystającej z jej uroków osób.  A tak to 

wszyscy będą mieli problemy”. 

 

Kończąc burzliwą dyskusję Burmistrz pan Józef Zuter zaznaczył, iż wyda decyzję zgodnie z 

prawem. Jeżeli wyda decyzję negatywną a nie będzie ku temu przesłanek, to Gmina i Ona 

jako organ otrzyma karę, być może wysoką karę pieniężną. 

 

Uczestniczył sesji, mieszkaniec Tarchalina pan Stanisław Adamczyk zripostował całość: cyt.” 

my to zablokujemy, my to musimy zablokować... teraz.....”. 

 

 

Do pkt. 12 Wolne głosy i wnioski: 

 

 Przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński poinformował, iż sesja w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi absolutorium odbędzie się w dniu 28 maja 2014 roku o godz.9.00, 

natomiast Komisje Stałe Rady 20 maja 201 4roku o godz. 9.00. 

 

 Pan Wiesław Ceglarek poinformował, iż po rozmowie z prezesem Browaru dowiedział 

się, iż na terenie tego zakładu pracy zatrudnienie otrzymało 48 osób, większość mieszkańców 

Bojanowa. 

 

Do pkt. 13. Zakończenie . 

 

 W związku z wyczerpaniem przewidzianego na XXXVIII sesję porządku, 

przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński dziękując wszystkim za przybycie zamknął 

obrady o godz. 11.40. 

 

Protokolant:      Przewodniczący Rady 

Beata Sikora      (-) Maciej Jagodziński 

inspektor 

 

 


